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دنیا حیدری  رقابت های لیگ برتر 

فریدون حسن
      گزارش

کشتی فرنگی در حالی 
جمعه شب با قهرمانی 
تیم فولاد مبارکه س�پاهان اصفه�ان به پایان 
رس�ید که غیبت برخی کش�تی گیران نامدار 
باعث شده بود مسابقات تحت تأثیر این اقدام 
از تکاپ�و بیفت�د. هرچن�د تیم ه�ای حاض�ر 
رقابت ه�ای خوبی را به نمایش گذاش�تند، اما 
ع�دم تأمی�ن مال�ی کش�تی گیران از س�وی 
اسپانسرها باعث شده بود برخی چهره ها قید 

حضور در لیگ را بزنند.
از دو هفت��ه قبل که خب��ر دریافت ه��ای آنچنانی 
بازیکنان تیم ملی فوتبال رس��انه ای شد بسیاری 
از ورزش��کاران و م��دال آوران المپیک��ی و جهانی 
رشته های مختلف ورزش��ی با انتقاد از این تبعض 
آشکار مشکلات خود را بیان کردند. اعتراض هایی  
ک��ه در لیگ برتر کش��تی فرنگی ب��ا غیبت برخی 
مدال آوران و قهرمانان به نحو دیگری بیان شد. این 
اقدام با واکنش دوگانه مسئولان فدراسیون و کادر 
فنی تیم ملی روبه رو شد. رئیس فدراسیون کشتی 
در پایان این رقابت ها با گوشه و کنایه غایبان لیگ 
را مورد عتاب قرار داد، اما در مقابل س��رمربی تیم 
ملی کشتی فرنگی این اقدام آنها را منطقی دانست. 
حال سؤال اینجاست که برای کشتی گیران حاضر 
در لیگ پول بهتر است یا رسیدن به مرز آمادگی؟ 
هرچند باید اذعان داشت که به هر حال رسیدگی 
به معیشت کشتی گیران و رفع مشکلات اقتصادی 
آنها باید در دستور کار فدراسیون کشتی و وزارت 

ورزش قرار گیرد تا همه کشتی گیران با قدرت تمام 
در مسابقات لیگ شرکت کنند.

   تشکر ویژه رئیس فدراسیون 
علیرضا دبیر، رئیس فدراس��یون کش��تی با تشکر 
از تیم هایی ک��ه در این رقابت ها ش��رکت کردند، 
گفت: »م��ن از تیم هایی که حضور پی��دا کرده اند 
مثل تیم مقاومت البرز، س��پاهان، دانش��گاه آزاد، 
فولاد خوزستان و همه تیم هایی که حضور داشتند 
تشکر می کنم. مسابقات خیلی خوبی بود. تیم ها با 
ما و س��رمربی تیم ملی همکاری خوبی داشتند. از 
همه آنها ممنونم،  آمدند و به کشتی کمک کردند. 
امیدوارم که بتوانیم باش��گاه های جه��ان را هم به 

خوبی برگزار کنیم.«
  هرکس دوست داشت در لیگ شرکت کند
دبیر در ادامه به عدم حضور برخ��ی عنوان داران و 
قهرمانان جهان و المپیک در لیگ امس��ال اشاره 
کرد و گفت: »زمانی لیگ را به خاطر غیبت ستاره ها 
تعطیل می کردند، اما ما نمی توانیم مایحتاج زندگی 
چند هزار نفر را به خاطر چند نفر قطع کنیم. وظیفه 
داریم به عنوان فدراسیون، لیگ را برگزار کنیم، هر 
کسی دوست داشت می تواند بیاید و هر کسی هم 
که دوس��ت نداش��ت، چون تصمیم شخصی است 
می تواند نیاید. شاید بعضی ها ش��رایط بدنی شان 
مناسب نبوده و از نظر خودش��ان تصمیم درستی 
گرفته اند، ولی لی��گ برای جوان ه��ا عالی و محل 

درآمدزایی است.«
   نتوانستیم مجوز تماشاگر بگیریم

غیبت تماش��اگران موضوع دیگری ب��ود که رئیس 

فدراس��یون کش��تی در خص��وص آن گف��ت: »ما 
نتوانستیم برای حضور تماشاگران مجوز بگیریم، تمام 
تلاشمان را کردیم تا مجوز حضور تماشاگران را در 
سالن بگیریم، ولی به خاطر کرونا که با سرماخوردگی 
بالا می رود و در حال افزایش است، نتوانستیم حتی 
برای تعداد محدودی مجوز بگیریم. ما دو هفته آینده 
هم مسابقات قهرمانی کشور را داریم، شاید مهم تر 
از این مسابقات باش��د و در تلاش��یم مجوز حضور 

تماشاگران در آن رقابت ها را بگیریم.«
   رضایت سرمربی تیم ملی

حسن رنگرز، سرمربی تیم ملی هرچند از برگزاری 
لیگ و رقابت های خوبی که در آن دیده شد راضی 
به نظر می رسد، اما با تأکید بر مشکلات روزافزون 
کش��تی گیران به س��بب مس��ائل مالی باز هم از 
تبعیض های موجود در خص��وص دریافتی های 
رش��ته های گوناگون انتقاد ک��رد و برخلاف نظر 
علیرضا دبیر عدم حضور مدال آوران را یک اتفاق 

منطقی دانست!
س��رمربی تیم ملی با اش��اره به س��طح خوب فنی 
رقابت های لیگ برتر گفت: »ماحصل برگزاری لیگ 
تأمین مالی مربیان و بازیکنان بود و به لحاظ فنی 
هم رقابت های بسیار خوبی را در لیگ امسال شاهد 
بودیم. در ادامه باید به برگزاری جام باش��گاه های 
جهان فکر کنیم، چراکه پتانس��یل برگزاری آن را 
داریم و تیم های اول تا سوم کشورمان هم می توانند 

در این رقابت ها شرکت کنند.«
   هدف لیگ تأمین مالی کشتی گیران است

رنگرز در خصوص اینکه آیا لیگ امسال ستاره ای 

داشت یا خیر، عنوان کرد: »هدف برگزاری لیگ 
تأمین مالی کشتی گیران و مربیان کشتی است و 
می توان گفت اصلی ترین دغدغه  کشتی گیران با 
حضور در لیگ بر طرف می شود. واقعیت برگزاری 
لیگ                 این اس��ت ک��ه تنه��ا کش��تی گیران از نظر 
اقتصادی به یک ش��رایط خوبی دست پیدا کنند 
و اینکه بگوییم از نظر کیفیت کدام کشتی گیر بد 
نبوده، سخت است و نمی توانیم تمام تمرکز خود را 

به رقابت های لیگ معطوف کنیم.«
   غیبت مدال آوران منطقی بود 

سرمربی تیم ملی کش��تی فرنگی کشورمان در 
خصوص عدم حضور مدال آوران در لیگ تصریح 
کرد: »حضور نداشتن مدال آوران چند بحث دارد 
که یکی از مهم ترین آنها حضور پرفش��ار آنها در 
رقابت های بین المللی است و در مرحله دوم بحث 
مالی است که قطعاً مورد توجه خود کشتی گیران 
است و آنها برای اینکه بتوانند تأمین مالی شوند 
باید قراردادهای بهتری می داشتند. اگر بخواهم 
خیلی منطقی به موضوع نگاه کن��م باید بگویم 
حضور نداشتن آنها یک کار منطقی بود، چراکه 
در آینده مسابقات انتخابی تیم ملی و بازی های 
آسیایی و همچنین رقابت های جهانی را در پیش 
دارند و برای حضور هرچ��ه بهتر در این رقابت ها 
باید آمادگی خ��ود را حفظ می کردن��د. اگر این 
ریس��ک را قب��ول و در لیگ ش��رکت می کردند 
ش��اید مصدومیت به س��راغ آنها می آمد و تمام 
برنامه ریزی هایشان برای رقابت های بین المللی 

به هم می خورد.«
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رقابت های لیگ کش��تی فرنگی در حالی به پایان رسید که به رغم 
رضایت فرنگی کاران از ش��رایط لیگ امس��ال، کمتر کس��ی از رقم 
قرارداد خود رضایت کامل داشت. پویا دادمرز، ملی پوش فرنگی ایران 
که حضوری موفق در امیدهای جهان و جام جهانی داش��ت با انتقاد از رقمی که بابت قرارداد خود 
در رقابت های لیگ دریافت کرده، می گوید دریافتی او کفاف زندگی اش را نمی دهد: »قراردادهای 
لیگ برتر کش��تی فرنگی چنگی به دل نمی زند و اگر واقعیت را هم بخواهم بگویم قرارداد امسالم 

حتی پول مکمل ه��ای غذایی  من هم نیس��ت. امیدوارم 
اسپانسرهای بیشتری به سمت کشتی فرنگی بیایند و 
تصمیمات خوبی در این راستا اتخاذ شود، چراکه تنها 
منبع درآمد کش��تی گیران، لیگ اس��ت.« علی اکبر 
یوس��فی، کش��تی گیر وزن مثب��ت 125 کیلوگرم 
تیم ملی نیز ب��ا تأیید حرف های دادم��رز می گوید 

قراردادها برای کش��تی گیران چنگی به دل  نمی زند: 
»لیگ یکی از منابع درآمدی کشتی گیران 

اس��ت و همه به لی��گ می آیند تا هم 
آمادگی خ��ود را حف��ظ کنند و هم 
از نظر مالی تأمین شوند، به همین 
دلیل سطح کیفی و فنی مسابقات 
خیلی خوب ب��ود، اما متأس��فانه 
رقم های پرداختی به فرنگی کاران 

در لیگ چنگی به دل نمی زند و اصلًا 
قابل توجه نیست.«

عجله ای برای برگزاری انتخابات نیست

دلخوری فرنگی کاران از رقم قراردادهای لیگ 

سرپرست فدراسیون شمشیربازی عجله ای برای برگزاری انتخابات        خبر
ندارد. البته می توان حق را به او داد. بعد از گذشت هفت ماه از اداره این 
فدراسیون با سرپرست علیرضا پورسلمان، سرپرست فعلی تنها کاندیدای انتخابات است و همین دلیل 
خوبی است تا او کوچک ترین عجله ای برای برگزاری انتخابات نداشته باشد، چراکه اول و آخر اداره 
امور را خود در دست دارد: »هیچ عجله و ضرورتی به برگزاری سریع انتخابات نمی بینم. برنامه های 
لازم در فدراس��یون در حال پیگیری اس��ت، به طوری که هیچ کاری زمین نمانده است. اعزام های 
برون مرزی، مسابقات داخلی و دوره های آموزشی از مواردی هستند که برای آنها برنامه ریزی های 
لازم صورت گرفته و در حال اجرا هستند.« البته به شرط ادامه حضور پورسلمان در این فدراسیون، 
تأیید صلاحیت اوس��ت که هنوز جواب آن نیامده اس��ت. با این وجود بعید اس��ت سرپرست فعلی 

فدراسیون مشکلی برای ادامه کار به عنوان رئیس داشته باشد.

قهرمانی ووشوکاران جوان در جهان

تیم ملی ووش��و جوانان کش��ورمان مقتدرانه 
س��کوی نخس��ت جهان را از آن خ��ود کرد. 
هشتمین دوره مسابقات ووشو قهرمانی جهان 
در اندونزی برگزار شد و همانطور که پیش بینی  

می شد ووشوکاران ما باز هم خوش درخشیدند. 
23 مدال خوشرنگ را همین ملی پوشان ووشو 
برای کش��ورمان به ارمغان آوردند تا س��کوی 

قهرمانی از آن ایران شود. 

ووشو ایران در دو بخش دختران و پسران موفق 
به کسب 13 مدال طلا، پنج نقره و پنج برنز شد 
و بالاتر از چین عنوان قهرمانی را تصاحب کرد. 
چینی ها که خود را مهد ووشو جهان می دانند 
تنها موفق به کسب 15 مدال ش��دند و با 10 
مدال طلا روی سکوی نایب قهرمانی ایستادند. 
اندونزی میزبان نیز با 17 مدال رنگارنگ مقام 

سوم دنیا را به دست آورد. 
در بخش تالو )ف��رم( چهار ورزش��کار طلایی 
داش��تیم؛   یونس خدایی )س��ه مدال طلا( در 
فرم های نن گوئن، نانچوان و نن دائو، هس��تی 
صدیقی در فرم نن دائو،  نازنی��ن بازدار در فرم 
نن گوئ��ن و تی��م دوئلین دختران ب��ا ترکیب 
نازنین بازدار و حدیث امیری قهرمان شدند. در 
بخش ساندا )مبارزه( دیانا رحیمی در وزن 5۶- 
کیلوگرم،  کوثر علی زاده در وزن ۶0- کیلوگرم،  
امیرمحمد بازگیر در وزن ۴5- کیلوگرم،  حسین 

ولی زاده در وزن ۴۸- کیلوگرم،  امیرحس��ین 
همتی در وزن ۶0- کیلوگرم،  عرفان محرمی 
در وزن 70-کیلوگرم و سهیل موسوی در وزن 
75- کیلوگرم طلایی شدند. تیم دوئلین پسران 
با ترکیب شاهین بنی طالبی و حسین قبله نما و 
نازنین بازدار در فرم نانچوان در بخش تالو روی 

سکوی نایب قهرمانی ایستادند. 
کیان��ا بیابان��ی در وزن 52- کیلوگ��رم،  رضا 
خورش��یدی در وزن 5۶- کیلوگرم و کسری 
لورائ��ی در وزن ۸0- کیلوگرم، س��انداکاران 
نایب قهرمان ایران بودند. هستی صدیقی )دو 
مدال برن��ز( در فرم های نن گوئ��ن و نانچوان،  
س��امیار صادقی در فرم چیانگ شو و شاهین 
بنی طالب��ی در فرم نن گوئ��ن برنزهایی ایران 
در بخش تالو بودن��د و محمدعرفان مقدم در 
وزن52- کیلوگ��رم نیز در بخش س��اندا روی 

سکوی سوم جهان ایستاد.

 ملی پوشان

 ایران، چین را جا 

گذاشتند

شیوا   نوروزی
      بازتاب

شمیم رضوان 
      چهره
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آنکه روی زمین ولو ش�ده، جنازه ای بع�د از یورش 
دش�من نیس�ت؛ او مارتین�س اس�ت، دروازه ب�ان 
آلبی سلس�ته، گلری که بع�د از گرفت�ن دو پنالتی 
حریف دیگر نایی ب�رای بلند ش�دن از زمین ندارد. 
ش�اید به همین دلیل هم مسی به س�مت او می رود. 
شاید فوق ستاره آرژانتین با این هدف که به او یادآور 
شود بازی را برده و جام برایشان همچنان ادامه دارد 
به سوی او رفته است. مارتینس اما بعید است حتی 
دیگر توانی برای شنیدن صحبت های مسی هم داشته 
باش�د. او بعد از یک نبرد جانانه حالا فقط می خواهد 
بی هیچ تکانی به همین ش�کل س�اعت ها با خیالی 

آسوده روی زمین دراز بکشد.

وقتی بعد از بازی تمام می شوی
قاب

این راهش نیست آقای وزیر
افزایش فدراس��یون های ورزش��ی هیچ توجیه منطقی ندارد وقتی 
فدراسیون های موجود مش��کلات حل نشده بی ش��ماری دارند که 
وزارت ورزش فرصت و شرایط رسیدگی به آنها را ندارد. با این وجود 
خیلی زود و بع��د از آنکه این مهم در دس��تور کار وزارت ورزش قرار 
گرفت، تعداد فدراسیون های ورزش��ی ایران از 51 فدراسیون به 5۴ 
فدراس��یون ارتقا پیدا کرد، بی آنکه زمینه و ش��رایط لازم برای این 

افزایش مهیا شود!
آفتابه لگن هفت دس��ت، ش��ام و ناهار هیچی! این بهترین توصیف از 

شرایط این روزهای ورزش ایران است. 
ورزش��ی که تا خرخره فرو رفتن در مشکلات و مس��ائل مالی همواره 
اصلی ترین دغدغه و معضل آن بوده و هس��ت، اما در این بلبشو آقایان 
تصمیم گیرنده در رأس ورزش کش��ور به جای رتق و فتق امور شرایط 

را دشوارتر می کنند!
درست در شرایطی که فدراسیون های ورزشی به لحاظ مالی و امکانات 
اوضاع درس��ت و درمانی ندارند و برخی از آنها با وجود گذش��ت ماه ها 
همچنان با سرپرست اداره می شوند، وزارت ورزش به جای سامان دادن 
به این فدراس��یون ها، اولویت های خود را معطوف مسائلی کرده که نه 
فقط دردی از ورزش دوا نمی کند که بار آن را س��نگین تر نیز می کند. 
اما به نظر می رسد این مسائل کوچک ترین اهمیتی برای شخص وزیر 
ندارد که بی توجه به مشکلات جاری ورزش در مسیری قدم برداشته که 

بر انبوه مشکلات می افزاید.
30 مرداد ماه رشته آمادگی جسمانی از فدراسیون ورزش های همگانی 
جدا و رسماً مستقل شد. 2۶ آبان نیز فدراسیون ورزش های بادبانی و 
فدراسیون ورزش های ساحلی و دریایی تشکیل و سرپرستان آنها نیز 
منصوب شدند. این در حالی است که فدراسیون هایی چون وزنه برداری 
که اهمیت بسیاری دارند همچنان با سرپرست اداره می شوند، درست 

مثل فدراسیون های بوکس، شمشیربازی و ژیمناستیک.
یعنی وزیر ورزش در تم��ام طول مدت حضورش در س��ئول به جای 
حل مشکلات فدراس��یون های ورزشی و سروس��امان دادن به اوضاع 
آنها، اولویت خود را روی افزایش تعداد فدراس��یون ها گذاشته است. 
افزایشی که با توجه به شرایط موجود ورزش و فدراسیون ها، معنایی 
جز افزایش مش��کلات موجود ندارد، خصوصاً که اهم این مشکلات را 
مسائل مالی تشکیل می دهد! با این حال و به رغم کمبود بودجه ورزش، 
سجادی صلاح دانس��ته بر تعداد نفراتی که قرار است نانی از این سفر 
بردارند، بیفزاید. سفره ای که تا پیش از این توان سیر کردن نفراتی که 
دورتادور آن نشسته بودند را هم نداشته، اما حالا با تصمیم گیری های 
جدید بر تعداد میهمانان آن افزوده ش��ده اس��ت. بدون آنکه تدارکی 
برای حضور این افراد دیده یا فکری برای کم و کس��ری های گذشته 

اندیشیده شده باشد.
بدون شک تفکیک فدراسیون ها می تواند فرصت بیشتری را برای 
رؤسای آنها جهت رسیدگی ایجاد کند، اما نه وقتی اوضاع تا به این 
اندازه درهم و برهم است که بس��یاری از فدراسیون های قدیمی با 
وجود مدال آور بودن کاس��ه چه کنم، چه کنم به دس��ت گرفته اند 
و تا خرخره در مش��کلات فرو رفته ان��د و این تازه جدا از داس��تان 
فدراس��یون هایی اس��ت که همچنان در بلاتکلیفی انتخاب رئیس 

روزگار سپری می کنند! 
ش��اید هم وزیر ورزش به این مقوله که برای انجام موفق هر کاری باید 
بستر لازم برای آن مهیا باش��د اعتقاد چندانی ندارد، اما حتی اگر نیت 

وزیر برای ورزش خیر هم باشد، بی شک این راهش نیست.

پاسخ ورزشی به سؤال سیاسی در امریکا:

 آمده ایم تا دل مردم را 
شاد کنیم

آزادکاران ایران برای کسب عنوان قهرمانی و شاد کردن دل مردم در 
جام جهانی امریکا تمام تلاش خود را می کنند. اعضای تیم ملی کشتی 
آزاد برای حضور در این رقابت ها به آیووا اعزام شده اند و به رغم تأخیر 

در صدور ویزا همه نفرات خود را به امریکا رسانده اند. 
این رقابت ها شب گذشته آغاز شد و جدال اصلی بین  تیم های ایران 
و امریکا بر س��ر کسب جام قهرمانی اس��ت. حضور شاگردان پژمان 
درستکار در جام 2022 علاوه بر بحث های فنی و رقابت همیشگی 
کشتی گیران ایرانی و امریکایی از بعد سیاسی نیز بسیار مورد توجه 
رس��انه ها قرار دارد. این مس��ئله در نشس��ت خبری پیش از شروع 
مسابقات کاملًا مشخص بود. با اینکه مسئولان برگزاری جام جهانی 
امریکا نسبت به مطرح نکردن پرس��ش های غیرورزشی تذکر داده 
بودند، اما خبرنگار شبکه صدای امریکا به این مسئله اهمیتی نداد و 

از دو ورزشکار ما در خصوص اتفاقات ایران سؤال کرد. 
کامران قاس��مپور، ملی پوش وزن 92 کیلوگرم اما به این پرس��ش 
سیاسی پاسخی ورزشی داد: »در همه کش��ورها موضوعاتی پیش 
می آید و در کشور ما هم یکسری مسائل پیش آمده است. وظیفه ما 
ورزشکاران، ورزش کردن است و اینجا نماینده مردم ایران هستیم و 
آمده ایم که دل مردم را شاد کنیم. از جنس مردم هستیم و جزو مردم 
و میلیون ها ایرانی حساب می ش��ویم که در ایران زندگی می کنند. 
قطعاً هر خوبی و خوشی که وجود دارد برای کل مردم ایران است و 
اگر بدی و اتفاقی باشد باز هم برای کل مردم است. امیدواریم همه 
ما و هر کسی که در ایران زندگی می کند بتواند از پس این مشکلات 
برآید. س��فیران ورزش ایران هس��تیم و وظیفه مان ورزش کردن و 
کشتی گرفتن است. آمده ایم تا دل مردم و هموطنانمان را شاد کنیم. 
ان شاءالله این اتفاقات هم به زودی حل شود و هم مردم و هم جامعه 
ایران به آرامش برس��ند و دل همه هموطنان در هر جای دنیا و در 

کشور شاد باشد.« 
رحمان عموزاد، آزادکار قهرمان ۶5 کیلوگرم جهان نیز ش��ادی دل 
مردم را مهم ترین هدف خواند: »خدا را ش��کر می کنم که توانستم 
مدال جهانی را کس��ب کنم. خودم می توانم رقیب خودم باش��م. به 
دنبال رکورد خاصی نیس��تم و فقط می خواهم بهترین خودم باشم 
و مدال آوری کن��م. بالاترین لذت برای من این اس��ت که دل مردم 
کش��ورم را ش��اد کنم و از این موضوع لذت بب��رم. آمده ایم بهترین 
خودمان باش��یم. از جان مایه می گذاریم و تمام تلاش��مان را برای 
قهرمانی می کنیم تا دل مردم کشورمان را شاد کنیم. ما همه سرباز 

کشورمان هستیم و از جان و دل مایه می گذاریم.«

س��ه هفته پس از پایان نامنویس��ی از کاندیداه��ای کمیته ملی 
پارالمپی��ک و در فاصل��ه 10روز مانده به انتخاب��ات این کمیته، 
فهرس��ت نهایی کاندیداه��ا اعلام ش��د. طبق این فهرس��ت هر 
21کاندیدایی که طی مهلت تعیین شده برای نامنویسی، آمادگی 
رس��می خود را برای تصدی 11صندلی هیئت رئیس��ه و هیئت 
اجرایی اعلام کرده بودند، می توانند در انتخابات شرکت کنند و 
اگرچه به لحاظ اخلاقی و عرفی باید و نبایدهایی شامل حالشان 
می ش��ود، اما منع قانونی برای حضورشان در این انتخابات وجود 
ندارد و در فاصله کمتر از یک هفته مانده به برگزاری این انتخابات 
هنوز هیچ یک از عاش��قان خدمت اقدام به کناره گیری نکرده و 
مصر به حضور در انتخابات هس��تند. در می��ان این 21 نفری که 
کاندیدای انتخابات کمیته ملی پارالمپیک شده اند اکثراً به عنوان 
عضو مجمع و با پیشینه ورزشی وارد این گود انتخاباتی شده و چه 
بسا در حال حاضر هم صاحب پس��ت و جایگاهی باشند. هرچند 
در میان آنها افرادی هم هستند که در دس��تگاه عریض و طویل 
ورزش، صندلی های مهمی به نامشان است. با این حال از کمیته 
ملی پارالمپیک و تصاحب جایگاه در این کمیته هم چشم پوشی 
نکرده اند. اما آیا این افراد پرمشغله که کارنامه کاری مشخصی هم 
دارند از روی دلسوزی همچنان به حضور در انتخابات کمیته ملی 
پارالمپیک اصرار دارند یا مثل همیشه این سودای صندلی جدید 

است که آنها را از این رقابت پشیمان نکرده است؟!

21  کاندیدای مصر برای 11 صندلی

 پول بهتر است
 یا آمادگی

برانکو ایوانکوویچ، سرمربی عمان و سرمربی 
پیشین تیم ملی ایران و پرسپولیس پس 
از تماش��ای دیدار کرواس��ی – برزیل 
گفت: »قطعاً کرواسی یکی از بهترین 
تیم های تاریخ فوتبال برزیل را شکست 

داد. کرواسی لایق جام شده و این تیم 
پس از بارها نزدیکی به جام باید این بار طلا 

را لمس کند.«
      

گران��ت وال، خبرن��گار امریکای��ی در حال 
اظهارنظر درباره بازی تیم های  ملی هلند 

و آرژانتین در جام جهانی بود که ناگهان 
از حال رفت و نتوانست به کارش ادامه 
دهد. ساعتی بعد پزشکان از مرگ این 
خبرنگار بر اثر ایست قلبی خبر دادند. 

اریک وال، برادر او مدعی شد گرانت را در 
قطر تهدید به مرگ کردند. 

      
رونالدو، اسطوره برزیل از حذف تیم کشورش 

اب��راز ناراحتی ک��رد و گفت: »ن��ه تنها 
منتظر پی��روزی در این ب��ازی بودم، 
بلکه به قهرمانی امید داشتم. 20 سال 
بس��یار تلخ را تجربه کردی��م. ایتالیا، 
اس��پانیا، آلمان و فرانسه در چهار دور 

اخیر همگی از اروپا به قهرمانی در جام 
جهانی رس��یدند، اما ما متأسفانه شکست 

خوردیم.«
      

کاسمیرو، هافبک باتجربه برزیل به حذف 
سلسائو از جام جهانی واکنش نشان 

داد: »همه شکست ها دشوار است، 
به ویژه زمانی که چهار سال برای 
آن یک رؤیا دارید. سخت است که 
این فرصت ها را پیدا کنیم. بازیکنان 

تمام تلاش خود را کردند. همه چیز 
دس��ت خودمان بود، اما از دستمان فرار 

کرد.«
      

باتیستوتا، ستاره سابق تیم ملی آرژانتین 
از شادی گل مسی برابر نیمکت هلند 
انتقاد کرد: »من از این ش��ادی گل 
که ب��ه ط��رف نیمکت هلن��د بود 
خوشم نیامد. مس��ی باید الگویی 
برای کودکان باشد، به همین خاطر 

نباید چنین رفتارهایی را انجام داد. او 
در این بازی هم به مربی حریف توهین کرد 

و هم به داور بازی اعتراض کرد.«

اشرف رامین


